
Referat 
Lokalrådsmøde 9. April 2024 kl. 19.00 i Tiendeladen 
Kage v. Pernille Øhlers 
 
Afbud: Anders Piil 
Referent: Dan Sharpe 
Ordstyrer: Christina Oliviera 
 

1. Nye punkter til dagsorden 
Punkt 5f. 
Christina havde et punkt vedr. ”Børn og Unge”. 
Dan havde noget til Havedag. 

2. Godkendelse af dagsorden 
Den blev godkendt 

3. Godkendelse af referat, anses som godkendt efter 7 dage uden kommentarer efter 
fremsendelse, og ligges herefter op på www.vigersted.net 

4. Næste møde 
7/5 kl. 19 efter fællesspisning. Kage købes til Fællesspisning for at støtte 
Forsamlingshuset. Dan sørger for at købe. 

5. Orienteringspunkter 
a. Google Drev – Er alle som ønsker det kommet ind?  

Betinna havde ikke haft tid, men skulle nok få kigget på det. Link ER udsendt, og 
det blev anbefalet, at anvende en Gmail, da det virker bedst med Google Drev. 

b. Status for budget og regnskab / opgørelse på afsluttede sager? 
i. Opgørelse Nytårskur. 

Der er ikke blevet indsendt regnskab for dette. Dan sørger for at lave 
regnskabet og få indsendt 

ii. Opgørelse MGP 
Der er et lille overskud af drikkevarer fra MGP, og trækker man udgiften for 
dette ud af regnskabet, så gav arrangementet et lille beskedent overskud. 
Der var lidt overraskelser undervejs, med nogle udgifter til følge som ikke var 
medtaget i ansøgningen. 
Pengene er ikke kommet ind, og Christina har rykket Kommunen ifm. 
opfølgning fra Flemming. 

iii. Budget for bogskab 
Ulf har lavet en ansøgning, hvor det vil indgå i ansøgningen til Havedagen. 

c. Hundeområde - Aftale om Græsslåning v. Tomas 
FGU vil gerne slå det, men vil gerne have taget billeder af hvad de skal slå. Det 
sørger Tomas for. 

d. Status fra Hyllegård Høje – Energi fællesskab i Hvalsø. 
Spændende arrangement, hvor man eksperimenterer med alternative 
byggematerialer. 
Energi projektet har været en meget stor omgang, og vurderingen er, at man skal 
VIRKELIG ville energi fællesskaber for at gå ind i det, for reglerne omkring dette 
modarbejder etableringen af disse energi fællesskaber. Projektet virker også til, at 
der i mellemtiden er kommet andre måder, at sammensætte energi fællesskaber. 

e. Status på lokalt gårdsalg. 
Christina har forhørt sig lidt, og lavet Facebook opslag, for at se om der var 
interesse for det. 
Det kunne være godt at opfordre til, at nogle gård-butikker deltager til 
Kildemarkedet. 
 
 

http://www.vigersted.net/


f. Energi projekter ved Svenstrup Gods v. Dan m.fl. 
Svenstrup Gods havde som bekendt indkaldt til et formøde inden de egentlige 
Borgermøde, for at fortælle lidt nærmere om projektet til Lokalrådet. 
Der var selvfølgelig en generel bekymring til selve Borgermødet fra flere af de 
fremmødte, men den generelle holdning synes dog at være ret positiv, når man 
snakker med folk, selv også fra flere der kommer til at bo tættest. 
Lokalrådet vil meget gerne indgå i en løbende konstruktiv dialog med Svenstrup 
Gods. 

6. Aktivitetsudvalget 
a. Havedag d. 28. April tages under pkt. 7. 

 
b. Kommende begivenheder? 

Christina har ikke haft det store overskud, men håber på et godt samarbejde med 
Pernille, der også er kommet med i bestyrelsen for Forsamlingshuset. Christina og 
Pernille har nogle forskellige planer om aktiviteter for børn og unge, som de vil gå 
videre med. 

7. Bymidten: 
a. Næste Havedag er den 28. April. 

Ulf R er tovholder på det, og er som sagt ved at lave ansøgning til det. 
Der er forskellige planer om beplantning, og denne gang også mindre forplejning, 
på Lokalrådets Grill. 
Er der styr på bearbejdning af jorden forinden Havedagen? 
Det var der ikke, men Pernille og Ulf tager kontakt til Hestehavegård, for at få kørt 
udvalgte arealer igennem med en Kultivator. 
Hvad er der planlagt af planlægningsudvalget? 
De ting som er planlagt blev drøftet, og der blev opfordret til at undersøg 
muligheder, for køb af nogle vildt-blandinger, til næringsrig jord. 
 
Dan oplyste om en mulighed for at søge en særlig pulje fra Nordea fonden, der 
hedder ”her gror vi” puljen. 
Deadline er d. 16/4, men det vurderes at være bedre, at få tænkt et eller flere 
projekter godt igennem, og udarbejde et godt projekt, som man så kan søge tilskud 
til fra denne pulje til næste år. 

8. Samtidskunst til Vigersted v. Dan og Marlene 
Til Generalforsamlingen i Landsbyforum, blev der spurgt ind til, om der var nogen 
Lokalråd som kunne være interesseret, i at noget Samtidskunst udstillet i deres by. 
Marlene og Dan har på vegne af Vigersted Lokalråd, sagt ja til, at Vigersted er 
interesseret. Det forventes dog, at vi får mulighed for at se det forinden, så det ikke 
ender med en ”øjenbæ”. 

9. Aktiviteter i Hundeområdet 
Dan har modtaget en opfordring, til flere muligheder for aktiviteter i Hundeskoven, som rør, 
slalomstænger, ramper og lign. 

Dan´s kone Charlotte må gerne undersøge videre omkring priser m.v., der så kan 
bringes videre til et Lokalrådsmøde, for videre behandling. 

10. Workshop Cykelstrategi 2024 v. Dan 
Dan deltager i dette, med forhåbning om, at få bragt ønsker omkring flere cykelstier 
på banen 

11. LokalNyt 
Der skal skrives lidt om MGP arrangementet, Sankt Hans, havedag med flere. 
Christina skriver oplæg omkring MGP, Dan skriver om Sankt Hans, og Christin eller 
Ulf oplæg om Havedagen. 
Alt sammen sendes i god tid til Flemming, der sammensætter, og sender til 
gennemgang af Dan, inden det så sendes til Lokalnyt. 



12. PR v. Pernille 
Punktet blev blot oprettet som et fast punkt, som en reminder om eventuelle tiltag 
der skal reklameres lidt for. 
Dan sender login oplysninger til Pernille, til Lokalrådets Facebook profil. 

13. Kasserer v. Flemming 
Status for økonomi fra arrangementerne blev drøftet. Det blev præciseret, at det er 
tovholderen for de enkelte arrangementer, der i sidste ende sender regnskab ind til 
Kommunen, for det er dels Tovholderen der har sendt ansøgningen, og dels får 
besked om fra Landsbyforum, om det ansøgte er blevet godkendt eller delvis 
godkendt. 
Det er typisk også Tovholderen, der holder styr på alle bilag, eller får kopier af 
disse, og sørger for at lave regnskabet, der sendes sammen med bilagene til 
Kommunen. Det er meget vigtigt, at Kasseren bliver sat CC når dette sendes ind, 
for så har Kasseren en chance for at vide, dels hvad der kan forventes at blive 
overført til kontoen, samt hvad beløbet omhandler, så Kasseren kan navngive 
beløbet, for at skabe overblik. 
 
Der er ofte store problemer, med at pengene fra Kommunen, enten kommer senere 
end lovet, eller helt udebliver. Derfor er det vigtigt med at holde styr på, hvad der 
hører til hvad, og om vi får de penge som vi er stillet til udsigt. 

14. Helhedsplanen 
Fundraiser udvalg v. Betinna 

Betinna spurgte ind til, om Lokalrådet har en liste over kommende konkrete 
projekter. 
Der blev henvist til Helhedsplanpuljen, der både ligger på Drev, samt på 
www.vigersted.net 
 

Eksempler på arbejdsområder i nuværende valgperiode: 
a. Cykelsti til Roskildevej 
b. Energi fællesskab 
c. Begrænsning af vand-overløb til Søen. 

Dan er i gang med at undersøge nærmere omkring dette sammen med en Borger 
m. fl. 

15. Evt.  
 
 
 
Med venlig hilsen 
Dan Sharpe 

http://www.vigersted.net/

